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Programrådet for lektorutdanningen 

 

 

Innkalling til møte i Programrådet for lektorutdanningen 
Møte 7 2020 
 

Tidspunkt: 3. desember 2020, kl. 10.00 - 12.00 

Møtested: Teams   

 

Forslag til dagsorden: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

II Godkjenning av protokoll fra møtet 27. oktober  

    Protokollen er sendt ut.   

III Diverse tilbakemeldinger fra programrådsleder 

1. Orientering fra programrådsleder fra møte i styringsgruppen 20. november: 

• Lektorsenter 

• Dekomp 

• Praksisavvikling 

 

Vedtakssaker  

51/20  Møteplan vår 2021 

Orienteringssaker: 

53/20  Oversikt over arrangement vår 2021 
  Notat fra Studieavdelingen 
 
52/20  Lektorstudenters tilbakemeldinger på 5ILU  
  Notat fra Studieavdelingen 
 
54/20  Programsensorsamling 2020 
  Notat fra Studieavdelingen 
 
55/20  Årsrapport lektorutdanningen 
  Notat fra Studieavdelingen 
 
56/20  Forskningsmidler fra DIKU 
  Notat fra Studieavdelingen 
 
57/20  NOKUT 
  Notat fra Studieavdelingen 
 
Drøftingssaker 

58/20  Planleggingsdag 5LU 
  Notat fra Studieavdelingen 
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

 

Forslag til møteplan for våren 2021:   

20. januar, kl 12.00 – 14.00 

22. mars, kl 12.00 – 14.00 

12. mai, kl 10.00 – 12.00 

21. juni, kl 12.00 – 14.00 

 

Forslag til vedtak: 

Programrådet vedtar forslaget til møteplan for våren 2021. 
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

Studieavdelingen viser til brev, datert 13.11.20, fra Fagutvalget for Integrert Lektorutdanning 

(FIL) og brev datert 15.11.20, fra to 4. års lektorstudenter fra Det Humanistiske fakultetet.  

Vedlagt følger saksfremlegg fra FIL og Fredrik Geving Bedsvaag og Torbjørn Svendsen, 4. 

års lektorstudenter med Det Humanistiske fakultetet 

Tilbakemeldinger viser at lektorstudentene stiller spørsmål til organiseringen av 

lektorutdanningen og uttrykker utforinger for lektorstudentene bl.a. knyttet til;  

• stor arbeidsmengde,   
• kollisjoner mellom fagemner   
• kollisjoner mellom skolepraksis og fagemner  
• utveksling  
• reduserte studiepoeng   
 
Eirik Førde, Fredrik Geving Bedsvaag og Torbjørn Svendsen orienterer i møtet. 
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VEDLEGG 1: BREV FRA FIL 
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VEDLEGG 2: BREV FRA 4. ÅRS LEKTORSTUDENTER VED HF 
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

Oversikt over datoer for foreløpig planlagte arrangement tilknyttet lektorutdanningen vår 

2021:  

• Januar: 

▪ Forskningsdagen:  12.01.21 

▪ Fagpedagogisk dag:  29.01.21 

• Februar: 

▪ Planleggingsdag PPU: uke 7 

• Mars: 

▪ Lektorkonferansen:  9.-10.03.21 

• Mai: 

▪ NOFA-konferansen:  18.- 20.05.21 

• Juni: 

▪ Lektorseremoni:  15.06.21   
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

På grunn av smittesituasjonen rundt Covid19 ble programsensorsamlingen 2020, i fysisk 

forstand, avlyst. Som et alternativ til den fysiske fellessamlingen ønsket programrådsleder og 

koordinator for lektorutdanningen at programsensorene skulle få tilsendt en årsrapport for 

lektorutdanningen. En slik rapport kunne være til hjelp for programsensorene i arbeidet med 

programsensor rapportene.  

Nærmere orientering om arbeidet med årsrapporten i sak 55/20. 

For å få kartlagt hvilken innvirkning smittesituasjonen ev har hatt på oppdraget til 

programsensorene fikk de tilsendt følgende spørsmål fra programrådsleder og koordinator 

for lektorutdanningen;  

1. Er du i rute med oppdraget ditt slik at du kan levere til 1. desember? 
2. Dersom du ser at dette blir vanskeleg; 

a. Er det særlege forhold som har gjort/gjer det vanskeleg? 
b. Når tenker du at du kan ferdigstille og lever rapporten? 

3. Kva var bestillinga frå fakultetet ditt dette året og let denne seg gjennomføre, ev 
undersøke? 

4. Dersom det er forhold som gjor det vanskeleg å gjennomføre årets oppdrag; Er det 
justeringar som du ser det kan vere fornuftige å gjere? 

 
Tilbakemeldingene er som følger: 
 

• Programsensor for PF; 
«[] skulle jeg samle inn datamateriale i vår, da emnene også gikk. Det var akkurat da 
Covid19 gjorde det vanskelig med både undervisning og forskning (for min del observasjon 
og intervju).» 
«Det er derfor ikke mulig for meg å skrive rapport med utgangspunkt i oppgaven som jeg 
fikk. Oppgaven er interessant og god, så jeg håper det kan være mulig til neste 
vårsemester.»  
 

• Programsensor for HF; 

1. Nei, det har dessverre ikke vært mulig mtp situasjonen. 
2-3. Oppdraget mitt handler om utenlandsopphold og det synes jeg er spesielt 
vanskelig å høre med studenter om nå i disse tider. Ang. innhenting av informasjon 
blant studenter og ansatte, så har jeg tenkt en del på hvordan dette vil passe best 
med tanke på temaet om utenlandsopphold og corona. Mitt forslag er at jeg denne 
gangen sender ut et nettskjema som flest mulig av studenter og ansatte i de 
relevante fagene kan svare på, og så vurderer jeg om jeg skal ta noen 
digitale oppfølgingsintervjuer. Jeg har tatt opp dette med Sigrid Ørevik. 
4. Jeg antar at rapporten tar lengre tid og estimerer at jeg trenge januar, avhengig av 
respons fra studenter og ansatte. 
 

• Programsensor MN; 
1. Nei 
2 a) Min hovedmetodikk er intervju – i tillegg til dokumenter, og intervjuer er litt 

vanskelig å få til nå (det er lite gunstig å intervjue over zoom) 
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2 b) Hvis alt går bra, vår 21 
3 «[] «kunnskap om hvordan off campus undervisningen har fungert». Erfaringene med 

undervisning på nett vil kunne bety endringer også for undervisning i normalsituasjonen, så å 
få kunnskap om hvordan det er blitt gjennomført og erfaringene med det kan bli svært nyttig» 
Jeg tenker at dette er interessant tema – men litt vanskelig å undersøke – uten å snakke 
med UV-personale og studenter. 

4 Tja, det er fullt mulig å snakke med UV-personalet (som jeg kjenner litt etter noen 
runder), men litt vanskeligere å snakke med studenter – som jeg ikke kjenner.  

 
Tilbakemeldingene viser at alle programsensorene har utfordringer med å utføre oppdraget 
sitt og programrådet bør sette en ny felles frist for innlevering. 
 
Vedr den fakultetsvise dagen for programsensorsamlingen ble programsensorene henvist til 
å ta kontakt med sitt fakultet for å avklare hvordan den skulle legges opp. 
  
Fakultetene orienterer. 
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

På grunn av at programsensorsamlingen 2020 ble avlyst er det et ønske om å lage en ny 
form for gjennomgang for programsensorene, siden de ikke kan møte selv fysisk. Dette er 
også en mulighet til å synliggjøre for UiB sentralt, og for oss som er involvert i 
lektorutdanningen hvordan vi jobber, og hvordan vi har håndtert dette året.  
 
På bakgrunn av dette iverksatte programrådsleder og koordinator for LU er arbeidsgruppe 
sammen med LUA for å starte arbeidsprosessen med en slik rapport. Ønsket er at en slik 
årsrapport skal bli en årlig begivenhet på lik linje med andre miljøer på UiB.  
 
Det er ønskelig at Programrådet skal være med i avveiingen av hva som skal tas med i en 
årsrapport, og hvordan dette skal brukes i det videre arbeidet. Foreløpig er ikke 
Programrådet involvert i dette, da dette er igangsatt som en dyd av nødvendighet på grunn 
av korona. Sjansen for at programsensorrapporten blir forsinket er stor, men det er behov for 
å gi de mest mulig å jobbe med, og gjøre det lettere for dem å utarbeide rapportene sine.   
 
Det er planlagt å bruke en standard mal for årsrapport. Selv om LU et oppdelt studieprogram 
vil vi presentere oss som en enhet.  Årsrapporten trenger ikke å være altfor stor, men det er 
ønskelig at den er så konsis og klar som mulig. Rapporten bør være klar til DBH-tallene i 
februar.  
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

DIKU har i program for studentaktiv læring (https://diku.no/programmer/program-for-

studentaktiv-laering) nylig tildelt forskningsmidler til 14 prosjekter, hvorav 6 prosjekter er ved 

UiB (https://khrono.no/desse-far-70-millionar-til-betre-undervisning/521321). Ett av disse 

prosjektene er tilknyttet lektorutdanningen. 

Prosjektet Innovative lærerstudenter: Undervisningsdesign for kreative kunnskapsprosesser 

og studentaktivitet (ILUKS) skal bidra til en bedre praksisopplæring for lærerstudentene ved 

Universitetet i Bergen og en bedre integrert lærerutdanning. For å nå disse målene skal det 

arbeides systematisk med å utvikle koblinger mellom teori og praksis gjennom studentaktive 

arbeidsmåter. Lærerstudentene skal, både i praksisperiodene og som ferdig utdannede 

lærere, praktisere yrket i en skole der Fagfornyelsen forventer elevaktiv læring. Gjennom 

prosjektet skal det utvikles: 

- En digital kunnskapsbase for lærerstudenter til bruk under studiet. Informasjonen i 

kunnskapsbasen skal være søkbar, kategorisert og brukervennlig. Kunnskapsbasen 

skal inneholde ressurser og forskningsbasert kunnskap til bruk i utviklingen av 

elevaktive undervisningsdesign og eksempler og beskrivelser av studentenes 

elevaktive undervisningsdesign som er prøvd ut av studenter ved UiB. 

- En digital plattform for kommunikasjon mellom studenter, veileder, universitet og 

praksislærer. 

- Et modulbasert fellesemne på lektorutdanningen der studentene skal lære å designe 

elevaktiv undervisning som de skal prøve ut i praksis.  

ILUKS er organisert som et pilotprosjekt i lærerutdanningen. I prosjektet vil det utvikles et 

nytt modulbasert fellesemne på tvers av lektorprogrammene der lærerstudentene skal lære å 

designe elevaktiv undervisning som de skal prøve ut i praksis. Undervisningen skal prøves ut 

i praksisperioden KOPRA 103 og revideres, basert på tilbakemeldinger fra veileder ved 

universitetet, praksislærer og elevene som deltar i undervisningen. Studentene lærer dermed 

å arbeide undersøkende i planlegging, gjennomføring og evaluering av sin egen 

undervisning. Eksempler på elevaktive undervisnings- og læringsdesign som er prøvd ut skal 

gjøres tilgjengelig digitalt i en felles kunnskapsbase for lærerstudenter. Studenter som tar 

emnet KOPRA 102 høsten 2021 vil kunne søke om å delta i piloteringsprosjektet. 

Prosjektet eies av SLATE, Centre for the Science of Learning and Technology ved UiB. 

Seniorforsker Kristin Børte vil være prosjektleder. Prosjektgruppen består av seniorforsker 

Ingunn Johanne Ness, førsteamanuensis og faglig koordinator for praksis Helene Eide, 

overingeniør Gleb Belokrys, 1 programmerer, 1 stipendiat, Direktør ved SLATE, professor 

Barbara Wasson og fagdirektør for lektorutdanningen professor Sølvi Lillejord. Det skal i 

tillegg opprettes en referansegruppe for prosjektet som skal fungere som et rådgivende 

panel underveis i hele prosjektperioden for å sikre relevans, god gjennomføring og 

ivaretakelse av alle interessenter (studenter, undervisere, og praksislærere). 

Referansegruppen skal bestå av: fagdirektør for lektorprogrammet professor Sølvi Lillejord, 2 

studentrepresentanter for lektorprogrammet, 1 fagdidaktiker, 1 pedagog og 2 praksislærere 

fra universitetsskolene 

https://diku.no/programmer/program-for-studentaktiv-laering
https://diku.no/programmer/program-for-studentaktiv-laering
https://khrono.no/desse-far-70-millionar-til-betre-undervisning/521321
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

NOKUT evaluerer Lektorutdanning for trinn 8-13. Evalueringen har som formål å bidra til 

videre kvalitetsutvikling i lektorutdanningene ved å skape kunnskap om kvalitetstilstanden og 

gi råd om utfordringer og tiltak. Prosjektet går over perioden våren 2020 – våren 2022. Det 

følger opp NOKUTs kartlegging av lektorutdanningene (2019), og er en del av deres arbeid 

med å evaluere, analysere og formidle informasjon om kvalitetstilstanden i norske 

studieprogrammer.   

I mai deltar UiB i møte hvor NOKUT vil ha innspill til hvilke tema det vil være nyttig å se på i 

evalueringen, hvordan evalueringsprosessen kan innrettes på en nyttig måte og hva slags 

erfaring, perspektiver og kompetanse vi bør inkludere i evalueringens sakkyndige komité.  

UiB bidrar også i to spørreundersøkelser som skal bidra til evalueringens 
kunnskapsgrunnlag, sammen med andre kvantitative og kvalitative data. Den ene 
spørreundersøkelsen dreiede seg om frafall, omvalg og fullføring i lektorprogrammene. Den 
andre spørreundersøkelsen dreier seg om hvordan ulike aktører opplever at 
lektorkandidaters og PPU-kandidaters læringsutbytte samsvarer med skolens behov for 

kompetanse.   

I oktober inviteres UIB til å kommentere på NOKUT´s det forslag til evalueringstema og 

evalueringsspørsmål, som beskriver hva den sakkyndige komitéen skal vurdere. De fem 

temaene de ønsker å sette søkelys på er; 

1. Nasjonal styring og institusjonell autonomi    
2. Ledelse, organisasjon og samarbeid i lektorutdanningene    
3. Helhet og sammenheng   
4. Lektorstudentenes identitet og tilhørighet   
5. Nye lektorers kompetanse og videre utvikling     
 
Alle fakultetene som er involvert i lektorutdanningene i tillegg til FIL svarer på høringen og 
samlet svar er utarbeidet og sendt til NOKUT. 
 
Ytterligere informasjon om NOKUT´s evaluering, oppsummering av innspill og møter finnes 
på NOKUT´s nettsider. 
 
 

 

 

 

 

https://www.nokut.no/globalassets/nokut/rapporter/ua/2019/bakken_bore_boilard_fetscher_hamberg_sinderud_hoyt-opptaksniva-lav-fullforing_18-2019.pdf
https://www.nokut.no/prosjekter-i-nokut/evaluering-av-lektorutdanningene/
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Notat 

Til: Programrådet for lektorutdanningen 
Møte:  3. desember 2020       ephorte: 20/452 
 

I oktober ble den første planleggingsdagen for PPU gjennomført. Det var ønskelig at 

planleggingsdag for 5LU skulle følge semesteret etter den første planleggingsdagen for PPU.  

I forrige programrådsmøte fortalte Sigrid Ørevik fra den første gjennomføringen av 

planleggingsdag for PPU i oktober. På bakgrunn av hennes erfaringer fra planlegging av 

denne dagen stilte hun spørsmål til om planleggingsdag for 5LU burde utsettes til høsten 

2021. Hun grunngav dette med at 5LU er et langt større apparat enn PPU og at det kanskje 

ville være behov for en lengre planleggingsperiode.  

Programrådet bes om å drøfte om planleggingsdag for 5LU bør gjennomføres til våren eller 

utsettes til høsten 2021. 


